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Auka investeringsramme VA 

Framlegg til vedtak:
Austrheim kommunestyre gjev prinsippvedtak om å auka ramma for investering på VA for 2022 til kr. 
19,1  mill og ber kommunedirektøren gjere justeringa ved tertialjustering våren 2022. 

I tillegg til det arbeidet som er planlagt innan VA-området i 2022, skal anlegg for vidareføring av 
kommunalt vatn frå Solend til Førland prosjekterast i 2022, og anlegget skal byggjast i 2023.

Kommunestyret ber om at kommunedirektøren kjem tilbake med ei sak om vidareføring av 
kommunalt vatn frå Solend til Førland, og seinare vidareføring som ein ringleidning til Austrheim.

Formannskapet - 030/22 - 24.03.2022

FS - behandling:
Einingsleiar teknisk drift, Rolf-Henning Myrmel, orienterte om saka.

· Nye vassrøyr Utkilen - Mastrevik til Austrheimhallen skal pluggkjørast fredag 25. mars og 
reinsast med klor, men 12.30 er dette ferdig og sett trykk på. Bra å ha ferdig til påske, når ein 
veit at forbruket går opp i helgedagar.

· Jobbar med anbod på pumpestasjonar kloakk fleire stader. 
· Treng å utvida ramma som det lagt opp til, for å kunna bygga ut slik det er lagt opp til.
· Får ein signal om utvida ramme, skriv ein kontrakt alt 25/3

Handsaming i formannskapet: 
Formannskapet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, som er ei tilråding til 
kommunestyret.



FS - vedtak:
Austrheim kommunestyre gjer prinsippvedtak om å auka ramma for investering på VA for 2022 til kr. 
19,1  mill og ber kommunedirektøren gjere justeringa ved tertialjustering våren 2022. 

Kommunestyret - 022/22 - 07.04.2022

KS - behandling:
Einingsleiar teknisk drift, Rolf Henning Myrmel, orienterte om saka.
Ordførar Per Lerøy (Ap) la fram nytt framlegg til vedtak, med slik ordlyd: «I tillegg til det arbeidet som 
er planlagt innan VA-området i 2022, skal anlegg for vidareføring av kommunalt vatn frå Solend til 
Førland prosjekterast i 2022, og anlegget skal byggjast i 2023.». Lerøy sa at dette er noko 
kommunestyret har diskutert og vist til før, men det er ikkje lagt inn i planane. Er sagt at etter ny 
vassleidning kom frå Vardetangen til vasstårnet, var det Solend/Førland som stor for tur.

Helge Dyrkolbotn (KrF) spurte om administrasjonen i det heile har tid til dette arbeidet med 
prosjektering i 2022.

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug ba om å få komma tilbake til dette seinare.

Anne Dahle Austrheim sa at dette handlar om store investeringar, ikkje rett å ta det inn i ei anna sak 
om auka investeringsramme til VA.

Aslak Andre Bakke (H) spurte om vassframføring til Austrheim, her svara Rolf Henning Myrmel at 
vassleidning til Førland må dimensjonerast slik at det kan bli ein ringvassleidning mot Austrheim. Om 
det skulle komma brot på eksisterande leidning frå høgdebassenget til Austrheim vil det ta vatnet frå 
heile ytre delen av Austrheim.

Myrmel sa at ein no må ta opp igjen hovudplanen for VA, og få denne oppdatert til eit godt verktøy 
for den vidare utbygginga.

Per Lerøy omformulerte vedtaket til tillegg, til denne ordlyden: «Kommunestyret ber om at 
kommunedirektøren kjem tilbake med ei sak om vidareføring av kommunalt vatn frå Solend til 
Førland, og seinare vidareføring som ein ringleidning til Austrheim».

Reidar Øksnes (Sp) og Anne Dahle Austrheim (KrF) spurte begge om kor mykje løyvinga til VA er auka. 
Det står i vedtaket å auka til 19 millionar, men står ikkje kor mykje auken er. Her svara økonomisjef 
Odd Harald Dommersnes at det er 15 millionar meir enn det langtidsbudsjettet som var lagt.

Handsaming i kommunestyret:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke

Det redigerte tillegget frå ordførar Per Lerøy (Ap) vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Austrheim kommunestyre gjev prinsippvedtak om å auka ramma for investering på VA for 2022 til kr. 



19,1  mill og ber kommunedirektøren gjere justeringa ved tertialjustering våren 2022. 

Kommunestyret ber om at kommunedirektøren kjem tilbake med ei sak om vidareføring av 
kommunalt vatn frå Solend til Førland, og seinare vidareføring som ein ringleidning til Austrheim.

Saksopplysninger:
Bakgrunn

Austrheim kommune står framfor store investeringar på.VA. For å kunne gje byggeløyve for 
nye hus i kommunesenteret/Åråsfeltet må nye pumpestasjonar for avlaup byggast.                 
Ein er i sluttfasen på oppgradering av Kalandsfeltet og vass og avlaupsleidning frå Utkilen til 
idrettshallen der den vert knytt til eksisterande anlegg. 

Avlaup sektoren er no flaskehalsen for videre utbygging.  Ein har no fått inn tilbod på ny 
pumpestasjon i Åråsvågen og pumpestasjon til Solen. I tillegg vil no Kystlandsbyen starte opp 
igjen bygging og ein må derfor få på plass pumpestasjon  i Breivika, her ligg det ein 
utbyggingsavtale med kommunen.

Prosjekter:

Kalandsfeltet                              Kr.  2.200.000                    Sum fakturerast 2022.

Utkilen – Idrettshall                    Kr.  5.300.000                    Tilbod, Sum fakturerast 2022.

Åråsvågen pumpestasjon.           Kr.  2.400.000                    Tilbod

Grunnarbeid Åråsvågen          Kr.  2.800.000                    Tilbod

Solen pumpestasjon                    Kr.  1.500.000                    Tilbod

Breivika pumpestasjon                     Kr.  2.400.000/2          Stipulert.(50% Kystlandsbyen)

Ny pumpeleidning Blodvika          Kr.  2.700.000                    Stipulert

Norconsult prosjektering          Kr.     500.000                    Stipulert

Byggeleiing                              Kr.     500.000                    Stipulert

          Investeringsbehov 2022          Kr 19.100.000

I tillegg må rensestasjonen i Blodvika oppgraderast, kostnad her er stipulert til ca 10 mill. Den 
må inn på investeringsbudsjett for 2023,

I følgje økonomireglementet vert investeringa justert ved tertialjustering. Det er viktig no å få 
eit prnsippvedtak om at dette skal gjerast og kommunedirektøren vil leggje det til grunn i 



Vurdering

Kommunedirektøren ber Austrheim kommunestyre auka ramma for investering på VA for 2022 
til kr. 19,1  mill . Dette er eit viktig miljøtiltak og må utførast for å kunne gje nye byggeløyve i 
kommunesentrum. Desse stasjonane må byggast før Mastrevikområdet og kan knyttast til.

Kommunedirektøren ber om prinsippvedtak om at ramma skal aukast og vil gjere dei 
naudsynte justeringa ved budsjettjustering våren 2022 og vil implementerast i denne. 

Økonomi

          Kostnad vert dekka på sjølvkostområde for VA.

Konklusjon

Austrheim kommunestyre gjev prinsippvedtak om å auka ramma for investering på VA for 2022 til kr. 
19,1  mill og ber kommunedirektøren gjere justeringa ved tertialjustering våren 2022. 

 


